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1. Správna rada  Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave  

      

 
Správna rada Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave (dalej len „SR UCM“)   bola 

zriadená v súlade s § 40 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov (ďalej len ,,zákon o VŠ“). V rámci svojej 

pôsobnosti ustanovenej zákonom podporuje posilňovanie väzby verejnej vysokej školy 

a spoločnosti, uplatňuje a presadzuje verejný záujem v činnosti verejnej vysokej školy, najmä 

s využívaním jej majetku a finančných prostriedkov poskytnutých verejnej vysokej škole 

štátom.   

 

Pôsobnosť správnej rady verejnej vysokej školy je stanovená zákonom o VŠ a 

 Štatútom Správnej rady UCM, ktorý bol  schválený Akademickým senátom Univerzity sv. 

Cyrila a Metoda v Trnave  11. marca 2008 a 10. júna 2008  ministrom školstva Slovenskej 

republiky.   
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2.    Zloženie SR UCM  v Trnave v roku   2011  

    

Členovia:  
Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD.  
predseda 
predseda Trnavského samosprávneho kraja 
ďalšie funkčné obdobie od 11. júla 2011 – do 11. júla 2017 
 
doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc.   
podpredseda 
vysokoškolský pedagóg, vedúci katedry marketingovej komunikácie na  Fakulte masmediálnej 
komunikácie UCM  
ďalšie funkčné obdobie od 11. júla 2011 – do 11. júna 2015 
 
PhDr. Štefan Maceják, PhD. 
riaditeľ Ústavu medzinárodných vzťahov na Stredoeurópskej vysokej škole v Skalici 
funkčné obdobie od 03. mája 2011 – do 3. mája 2017 
 
JUDr. Jozef Martišík  
exekútor 
ďalšie funkčné obdobie od 26. júna 2007 – do 26. júna 2013 
 
JUDr. Juraj Trokan 
advokát 
ďalšie funkčné obdobie od 26. júna 2007 – do 26. júna 2013 
 
Ing. Vladimír Butko 
viceprimátor mesta Trnava 
ďalšie funkčné obdobie od 26. júna 2007 – do 26. júna 2013 
 
Mgr. Miroslav Náhlik 
podnikateľ 
funkčné obdobie od 26. júna 2007 – do 26. júna 2013 
 
Ing. Branislav Mihály 
vedúci odboru ochrany životného prostredia, Jadrová vyraďovacia spoločnosť, a.s.   
ďalšie funkčné obdobie od 12. októbra 2009 – do 12. októbra 2015 
 
Ing. Štefan Kačmáry 
tajomník Zväzu priemyselnýh výskumných a vývojových organizácií 
ďalšie funkčné obdobie od 12. júna 2009 – do 12. júna 2015 
 
Ing. Milan Uhlík 
IM projektový manažér v spoločnosti Orange Slovensko, a.s. 
funkčné obdobie od 03. mája 2011 – do 3. mája 2017 
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JUDr. Renáta Zmajkovičová  
poslankyňa Národnej rady SR  
funkčné obdobie od 12. júna 2009 – do 12. júna 2015 
 
Ing. Matej Korec, PhD.  
generálny riaditeľ Výskumného ústavu jadrovej energetiky, a. s.   
funkčné obdobie od 12. júna 2009 – do 12. júna 2015 
 
Ing. Remo Cicutto 
primátor mesta Piešťany 
funkčné obdobie od 12. októbra  2009 – do 12. októbra 2015 
 
RNDr. Lucia Remenárová 
študent 
funčné obdobie od  11. júla 2011 – do 11. júla 2013 

PhDr. Katarína Nyulassyová, PhD.  
vedúca kancelárie rektora UCM v Trnave  
tajomníčka Správnej rady UCM od 10. januára 2011 
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3.   Zasadnutia SR UCM v Trnave  v roku 2011 
   

3.1. Zasadnutie SR UCM v Trnave 24. mája 2011 

 

Podpredseda Správnej rady (SR) UCM v Trnave doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc. 
privítal prítomných členov na zasadnutí SR UCM, rektora univerzity doc. Ing. Jozefa Matúša, 
CSc. a prizvaných akademických funkcionárov univerzity. Informoval o ukončení mandátu 
dvoch členov SR UCM – Dr.h.c. Ing. Tibora Mikuša, PhD. (predsedu SR UCM) a JUDr. Evy 
Bušovej a zároveň predstavil nových členov SR UCM Ing. Milana Uhlíka a PhDr. Štefana 
Macejáka, PhD. Na zasadnutí bol prerokovaný a schválený rozpočet  Univerzity sv. Cyrila 
a Metoda v Trnave na rok 2011, predložená Výročná správa Univerzity sv. Cyrila a Metoda 
v Trnave za rok 2010 a Výročná správa o hospodárení Univerzity sv. Cyrila a Metoda 
v Trnave za rok 2010, prerokovaný aktuálny stav akreditačného procesu a aktuálny stav 
projektov zo štrukturálnych fondov. Na zasadnutie boli prizvaní prof. MUDr. Mária 
Kovářová, CSc., prorektorka pre rozvoj univerzity a sociálne otázky, Ing. Roman Mareš, 
kvestor, PhDr. Dagmar Valentovičová, CSc., prorektorka pre výchovno-vzdelávaciu činnosť 
a akreditáciu .  

Návrh rozpočtu univerzity na rok 2011 bol predložený členom SR UCM 
v elektronickej podobe. O priebehu  jeho schvaľovania rozpočtovou komisiou a AS UCM 
v Trnave informoval Ing. Roman Mareš, kvestor univerzity. Návrh rozpočtu dotácií na rok 
2011 predložili spolu s prorektorkou pre rozvoj univerzity a sociálne otázky prof. MUDr. 
Máriou Kovářovou, CSc.. Kvestor informoval, že návrh rozpočtu bol 21. marca 2011 
schválený rozpočtovou komisiou a 29. marca 2011 Akademickým senátom UCM. 
Konštatoval, že návrh rozpočtu bol spracovaný podľa výkonových kritérií a  rozpočtovou 
komisiou, ktorej zasadnutia sa zúčastnil aj zástupca SR UCM Ing.  Kačmáry, ktorý  potvrdil 
svoju účasť na zasadnutí rozpočtovej komisie a konštatoval, že príprava prebehla bez vážnych 
rozporov medzi jednotlivými súčasťami univerzity  a  predložený návrh bol odsúhlasený na 
schválenie AS UCM a SR UCM. Na základe svojej účasti a výsledku rokovania rozpočtovej 
komisie odporučil členom SR UCM  rozpočet schváliť.   

O príprave a samotnej tvorbe Výročnej správy UCM v Trnave za rok 2010 informoval Ing. 
Roman Mareš, kvestor univerzity. Konštatoval,  že Výročná správa  UCM v Trnave za rok 
2010 a Výročná správa o hospodárení UCM v Trnave za rok 2010 bola členom SR UCM 
odoslaná elektronický. Je vypracovaná podľa smernice č. 8/2010 – R MŠ SR, ktorou sa určuje 
forma a  termín predkladania výročnej správy o činnosti a výročnej správy o hospodárení 
vysokej školy. Správa bola  v stanovenom termíne odoslaná a MŠVVaŠ SR akceptovaná. Po 
schválení v Akademickom senáte UCM dňa 29. marca 2011 bol odoslaný výtlačok na 
MŠVVaŠ SR. Správa obsahuje základné údaje o univerzite, jej vedení, akademickom senáte, 
vedeckej rade, správnej rade, disciplinárnej komisii, súčastiach vysokej školy, prehľad 
najdôležitejších udalostí, poskytovaní vysokoškolského a ďalšieho vzdelávania, informácie 
o výskumnej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti, zamestnancoch, podpore študentov, 
podporných činnostiach, rozvoji, medzinárodných aktivitách, hospodárení a systéme kvality 
vysokej školy. Prílohou správy je tabuľková časť samostatne o činnosti a hospodárení,  
povinnou prílohou správy sú dokumenty, ktoré boli na univerzite schválené v uplynulom 
roku. Konštatoval, že správa o hospodárení bola spracovaná v súlade s metodikou MŠ SR 
a tabuľková časť MŠ SR  overená a odsúhlasená Správa obsahuje ročnú účtovnú závierku  
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(súvaha,  výkaz ziskov a strát), analýzu výnosov (dotácie zo štátneho rozpočtu z kapitoly MŠ 
SR, ostatné výnosy majúce charakter dotácií, vlastné výnosy, podnikateľská činnosť)  
a nákladov (náklady na systém sociálnej podpory, náklady na štipendiá, náklady na 
stravovanie študentov a ich ubytovanie), vývoj stavu majetku, vývoj fondov, rekapituláciu 
zúčtovania so štátnym rozpočtom a tabuľkovú časť. Ing. Kačmáry  sa vyjadril, že správa je 
spracovaná starostlivo, dostatočne podrobne a dáva skutočne dobrý prehľad o minuloročných 
aktivitách UCM. Na základe preštudovania správy odporúča, aby sa venovala väčšia 
pozornosť príprave projektov pre výberové konania a na prípravu medzinárodných projektov. 
Výročnú správu UCM odporučil prijať. 

Informáciu o aktuálnom stave projektov zo štrukturálnych fondov predložila členom SR 
UCM v Trnave vedúca kancelárie rektora UCM, poverená riadením univerzitných projektov 
PhDr. Katarína Nyulassyová, PhD. Materiál bol členom SR UCM predložený v elektronickej 
podobe. Informovala, že bolo ukončené verejné obstarávanie na stavebnú časť projektov. Dňa 
8.4.2011 po schválení procesu verejného obstarávania zo strany Agentúry ministerstva 
školstva, vedy, výskumu a športu SR boli podpísané zmluvy na vysúťažené stavebné objekty 
UCM v Trnave firmou A.DOM, s.r.o. a firmou EURO-BUILDING, a.s. V súčasnosti 
prebiehajú stavebné úpravy v zmysle Harmonogramu prác výstavby. Budova Hajdóczyho – 
bola zahájená rekonštrukcia sociálnych zariadení v priestoroch kina OKO, vo výrobe sú okná, 
v rámci IKT bude kino OKO zebezpečené audio-vizuálnou technológiou. Budova Špačince – 
boli zahájené drobné búracie práce a bola vyrobená oceľová konštrukcia pre nadstavbu bloku, 
vzišla potreba vypracovať projekt detailu kotvenia výstuže, nakoľko takýto projekt nebol 
vypracovaný, priebežne sa dodávajú IKT technológie. Budova Skladová – boli zahájené 
úpravy interiéru pre HD štúdio v spolupráci s dodávateľom IKT, ktorý paralelne pripravuje 
technológie. Budova Piešťany – prebiehajú práce na fasáde budovy, elektroinštalácie boli 
zrealizované minulý rok. Priebežne sú dodávané IKT technológie. V rámci stavebných prác 
boli dohodnuté kontrolné dni a to každý utorok, s firmou A.dom o 9:00 hod. a s firmou Euro-
Building o 11:00 hod. za účasti dodávateľa, investora, stavebného dozoru, investičného 
oddelenia, úrojektových manažérova, vedúcej kancelárie rektora a osôb zodpovedných za 
realizáciu jednotlivých súčastí projektu. Dodávatelia stavebných prác upozornili na 
nedostatočne spracované projektové dokumentácie a chýbajúce položky vo výkazoch výmer, 
čo sú klasifikované ako naviac práce a položky mimo rozpočtu projektu.  

O aktuálnom  stave akreditačného procesu informovala členov SR UCM prorektorka pre 
výchovno-vzdelávaciu činnosť a akreditáciu PhDr. Dagmar Valentovičová, CSc. Materiál bol 
členom SR UCM predložený v elektronickej podobe a obsahuje posúdenie možnosti 
univerzity splniť kritéria na zaradenie UCM medzi univerzity. Konštatovala, že na každom 
kolégiu rektora a vedení univerzity  je problém akreditácie  prerokovávaný a posudzované 
možnosti získania statusu univerzity. Vo všetkých  študijných programoch, ktoré boli 
schválené sa realizuje vyučovanie a bude sa v nich realizovať aj prijímacie konanie.  
 
 
 

3.2. Zasadnutie SR UCM v Trnave 17. októbra 2011 

 

Na zasadnutí bola  prerokovaná  správa o výsledku komplexnej akreditácie, správa 
o plnení rozpočtu, členovia boli informovaní o aktuálnom stave projektov zo štrukturálnych 
fondov EÚ, prebehla voľba predsedu a podpredsedu Správnej rady UCM v Trnave a do 
programu bol zaradený na návrh členov SR UCM v Trnave aj bod priznanie odmeny 
rektorovi UCM.  
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O aktuálnom  stave akreditačného procesu informoval členov SR UCM rektor doc. Ing. Jozef 
Matúš, CSc., mim. prof. Informoval o výsledku akreditácie - univerzita splnila kritéria na 
zaradenie UCM medzi univerzity. Upozornil, že proces komplexnej akreditácie nie je 
jednoduchý. Konštatoval, že na každom kolégiu rektora a vedení univerzity  je problém 
akreditácie  prerokovávaný a posudzované možnosti získania statusu univerzity. Vo všetkých  
študijných programoch, ktoré boli schválené sa realizuje vyučovanie a realizovalo sa v nich aj 
prijímacie konanie. V pozastavených  študijných  programoch, v ktorých je  potrebné 
v určenej časovej lehote odstrániť nedostatky. Informoval o problematickom študijnom 
programe Aplikovaná informatika na Fakulte prírodných vied, ktorý je pripravený na 
prerokovanie Akreditačnej komisii na najbližšie zasadnutie.  

Rektor UCM doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. predložil informáciu o plnení 
rozpočtu, ktorá bola jednotlivým členom SR UCM v Trnave zaslaná elektronicky. Zároveň 
vysvetlil ako funguje čerpanie rozpočtu a poukázal na problém s financovaním na 
Filozofickej fakulte, ktorá hospodári s vlastnými príjmami celkom 222.800,00 €, ktoré je však 
potrebné navýšiť o 105.000,00 € vzhľadom na chýbajúce prostriedky na bežný chod fakulty. 
Vysvetlil, že vývoj v čerpaní výdavkov Filozofickej fakulty za prvé 2/3 roku je vyšší ako 
zodpovedá schválenému rozpočtu. Za najvýznamnejší problém sa ukazuje čerpanie v oblasti 
mzdových prostriedkov. Na zabezpečenie mzdových nárokov bolo nevyhnutné prijať zo 
strany fakulty potrebné opatrenia. Vzhľadom na zabezpečenie všetkých študijných programov 
však fakulta nemohla prijať vážnejšie personálne opatrenia. Ďalej pán rektor informoval, že 
obdobná situácia je aj na Fakulte prírodných vied, ktorá sa do takejto situácie dostala 
vzhľadom na neschválenie študijného programu Informatika. Okrem zapojenia všetkých 
nedotačných zdrojov na krytie nevyhnutných výdavkov musí fakulta zabezpečiť maximálne 
mesačné výdavky  na mzdy maximálne do výšky 50 tis. eur. V súvislosti s plnením rozpočtu 
UCM ďalej informoval, že Fakulta masmediálnej komunikácie je najúspešnejšia čo sa týka 
hospodárskeho výsledku, ďalej informoval, že Fakulta prírodných vied je najúspešnejšia vo 
výsledkoch v oblasti vedy a výskumu. Vývoj v čerpaní výdavkov rektorátu za prvé 2/3 
zodpovedá schválenému rozpočtu. Vývoj v plnení príjmov za rektorát je za toto obdobie je 
nižší ako predpokladajú rozpočtové ukazovatele, čo je spôsobené predovšetkým zdĺhavým 
procesom predfinancovania projektov IKT zo strany ASFEU. Ing. Tibor Mikuš, PhD. 
reagoval na situáciu Filozofickej fakulty a pripomenul, že v zlom hospodárskom výsledku sa 
neocitli prvýkrát a aj na zasadnutí SR UCM v Trnave sa o tomto probléme hovorilo už 
viackrát. Vzhľadom na nepriaznivú situáciu navrhol, aby Filozofická fakulta predložila návrh 
riešenia pre vyrovnané hospodárenie a celkovej situácie do budúcnosti, aby nepôsobili na 
úkor iných fakúlt či rektorátu. Vyslovil úvahu, že mzdy na fakulte sú príliš vysoké. Poukázal 
na nepomer počtu profesorov a výsledkov akreditácie, ktoré nie sú ideálne, pričom ostatné 
fakulty aj pri nižšom počte profesorských a docentských miest dosahujú lepšie výsledky 
v oblasti vedy a výskumu. Poukázal na potrebu efektívneho plánovania a potrebu prijať 
opatrenia na vyrovnanie rozpočtu. Navrhol, aby dekan Filozofickej fakulty  prepracoval 
rozpočet na vyrovnané hospodárenie. JUDr. Juraj Trokan vyslovil nespokojnosť 
s hospodárením Filozofickej fakulty a položil otázku z čoho bude táto fakulta fungovať. Na 
fakulte sa podľa neho protizákonne čerpajú verejné prostriedky. Rektor UCM doc. Ing. Jozef 
Matúš, CSc., mim. prof. reagoval na otázku a vysvetlil, že táto situácia by nemala ovplyvniť 
celkové hospodárenie univerzity. Vysvetlil, že na fakulte podcenili poplatky za externé formy 
štúdia a za nadštandardnú dĺžku štúdia; za ďalšiu príčinu vzniku takejto situácie považuje aj 
výpadok predpokladaných príjmov t. z. z počtu prijatých študentov (847) sa zapísalo iba 493 
študentov na štúdium. Pán rektor reagoval na výšku miezd na fakulte – v súčasnosti na fakulte 
pôsobí 63 profesorov, ktorí poberajú tabuľkový plat. Doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc.  
informoval, že Filozofická fakulta nemá stratégiu rozvoja a ani víziu, disponuje nelojálnymi  
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zamestnancami a zároveň navrhol nútenú správu nad Filozofickou fakultou. Ing. Vladimír 
Butko podporil potrebu predloženia stratégie a vízie Filozofickej fakulty. Mgr. Miroslav 
Náhlik pripomenul členom Správnej rady UCM v Trnave situáciu univerzity, v ktorej sa 
nachádzala, keď nastupoval do funkcie súčasný rektor, kedy bola akreditácia najdôležitejšia 
pre ďalšie fungovanie univerzity. Zároveň súhlasil s návrhom predloženia stratégie na 
vyrovnané hospodárenie na Filozofickej fakulte. Vyslovil nespokojnosť s personálnym 
obsadením niektorých pozícií na rektoráte. JUDr. Renáta Zmajkovičová – úlohou Správnej 
rady je vyvinúť väčší tlak na vedenie univerzity, aby bolo predložené riešenie na zlepšenie 
hospodárskej situácie. 
      PhDr. Katarína Nyulassyová, PhD. informovala členov Správnej rady o aktuálnom stave 
projektov zo štrukturálnych fondov EÚ. Informáciu obdržali členovia aj v písomnej podobe 
pred zasadnutím SR. V súčasnosti sa odovzdávajú univerzite zo strany dodávateľov jednotlivé 
stavby, ktoré podliehali rekonštrukcii tak ako je to v predloženom materiáli podrobne 
popísané. Informovala členov o predĺžení zmluvného vzťahu s poskytovateľom NFP (ASFEU 
– Agentúra ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu pre štrukturálne fondy Európskej 
únie) pri obidvoch projektoch: 1. Rozvoj informačno-komunikačných technológií na UCM 
v Trnave – do 02/2012, finančné plnenie  2.326 197,23 € predfinancovanie. 2. Budovanie 
a modernizácia informačno-komunikačných technológií na UCM v Trnave – do 08/2012, 
finančné plnenie 3.323 795,83 € predfinancovanie. 

Doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc. predniesol za členov SR UCM v Trnave, že Správna 
rada je spôsobilá voliť svojho predsedu a podpredsedu. Voľba predsedu SR UCM v Trnave – 
doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc. vyzval na zloženie trojčlennej volebnej komisie a zároveň 
vyzval  prítomných členov, aby navrhli kandidátov na funkciu predsedu. Sám navrhol za 
kandidáta Ing. Tibora Mikuša, PhD., u ktorého vyzdvihol predchádzajúce pôsobenie vo 
funkcii predsedu SR UCM v Trnave. Ostatní členovia SR nenavrhli ďalšieho kandidáta. 
Volebná komisia: predseda: JUDr. Renáta Zmajkovičová, členovia:  JUDr. Jozef Martišík, 
Ing. Štefan Kačmáry. Výsledok voľby predsedu SR UCM v Trnave – predsedníčka volebnej 
komisie JUDr. Renáta Zmajkovičová informovala, že bolo 10 odovzdaných hlasovacích 
lístkov, 9 hlasovalo za Ing. Tibora Mikuša, PhD. a 1 sa zdržal hlasovania. Predsedom 
Správnej rady Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave sa stal Ing. Tibor Mikuš, PhD. Voľba 
podpredsedu SR UCM v Trnave - doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc. vyzval na zloženie 
trojčlennej volebnej komisie a zároveň vyzval  prítomných členov, aby navrhli kandidátov na 
funkciu podpredsedu. Novozvolený predseda SR UCM v Trnave Ing. Tibor Mikuš, PhD. 
navrhol za kandidáta doc. PhDr. Slavomíra Magála, CSc., u ktorého vyzdvihol 
predchádzajúce pôsobenie vo funkcii podpredsedu SR UCM v Trnave. Ostatní členovia SR 
nenavrhli ďalšieho kandidáta. Volebná komisia: predseda: JUDr. Renáta Zmajkovičová, 
členovia:  JUDr. Jozef Martišík, Ing. Štefan Kačmáry. Výsledok voľby podpredsedu SR UCM 
v Trnave – predsedníčka volebnej komisie JUDr. Renáta Zmajkovičová informovala, že bolo 
10 odovzdaných hlasovacích lístkov, 9 hlasovalo za doc. PhDr. Slavomíra Magála, CSc. a 1 
sa zdržal hlasovania. Podpredsedom Správnej rady Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave 
sa stal doc. PhDr. Slavomír Magál, CSc. 

Predseda SR UCM v Trnave Ing. Tibor Mikuš, PhD. navrhol rektorovi UCM doc. Ing. 
Jozefovi Matúšovi, CSc., mim. prof. za mimoriadne pracovné nasadenie pri komplexnej 
akreditácii, ktorá bola úspešná finančnú odmenu. Zhodnotil pôsobenie pána rektora za 
obdobie, v ktorom univerzita pripravovala všetky potrebné podklady pre potreby Akreditačnej 
komisie. 

Rektor UCM doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. informoval členov SR UCM 
v Trnave o plánovanej transformácii Inštitútu sociálnych vied na Fakultu sociálnych vied,  
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pričom je dôležité ako dopadne zasadnutie Akreditačnej komisie, ktorá je naplánovaná na  
27.10.2011 v Tatranských Zruboch. 

Predseda SR UCM Ing. Tibor Mikuš, PhD. na záver poďakoval za prejavenú dôveru, 
vyhodnotil situáciu a podporil rektora v zmysle neustáleho zlepšovania kvality univerzity. 
 
 

3.3. Zasadnutie SR UCM v Trnave 21. novembra 2011 

 
Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. privítal prítomných 

členov na zasadnutí SR UCM, oboznámil ich s ospravedlnením štyroch členov SR a s 
programom rokovania. Členovia SR UCM v Trnave jednomyseľne súhlasili. Rektor UCM 
v Trnave doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. v úvode predstavil členom SR prizvaných 
účastníkov zasadnutia prof. MUDr. Máriu Kovářovú, CSc., prorektorku pre rozvoj a sociálne 
veci a Ing. Romana Mareša, kvestora univerzity.  

Pán rektor informoval o výsledkoch a príprave akreditácie nových študijných 
programov. Akreditačná komisia na októbrovom zasadnutí opäť schválila študijný odbor 
v bakalárskom stupni štúdia „Aplikovaná informatika“, ďalej schválili predkladaný študijný 
program v bakalárskom stupni štúdia „Aplikovanú biológiu“ na Fakulte prírodných vied; pre 
Inštitút fyzioterapie, balneológie a liečebnej rehabilitácie boli schválené dva študijné 
programy „Verejné zdravotníctvo“ v bakalárskom aj magisterskom stupni štúdia a takisto 
„Rádiologická technika“. Posledné zasadnutie Akreditačnej komisie v tomto roku bude 7.-
8.12.2011, kde predkladáme návrh na študijný program „Vzťahy s médiami“ na Fakulte 
masmediálnej komunikácie, ktorý by sa mal vyučovať v slovenskom aj v anglickom jazyku, 
pričom sa predpokladá zvýšený záujem zahraničných študentov. Na tomto zasadnutí sa bude 
prejednávať aj návrh garanta pre študijný program „Učiteľstvo akademických predmetov“ – 
prof. Rubacha z Poľska a tiež sme predložili na toto zasadnutie určité zmeny garantov pre 
magisterský stupeň štúdia pre viac študijných odborov na Filozofickej fakulte tak ako je 
uvedené v prílohe č. 1. Pán rektor pripomenul členom SR, že na predchádzajúcom zasadnutí 
informoval o schválení vzniku novej Fakulty sociálnych vied z doterajšieho Inštitútu 
sociálnych vied na zasadnutí Akreditačnej komisie. 28.11.2011 je tento materiál predložený 
na schválenie do Akademického senátu UCM v Trnave a dňom 1.12.2011 by mala vzniknúť. 
Po vzniku Fakulty sociálnych vied požiada univerzita o reakreditáciu všetkých študijných 
programov, ktoré doteraz boli na Inštitúte alebo na Filozofickej fakulte schválené 
(Politológia, Verejná správa, Európske štúdiá, Sociálne služby a poradenstvo vo verejnej 
správe). Študijný program „Psychológia“, kde sme prišli o práva z titulu, že garant zavŕšil 65 
rokov veku a teda nemôže vykonávať funkciu garanta – podali sme žiadosť ministrovi 
školstva, vedy, výskumu a športu SR, ktorý dal túto žiadosť na zmenu garanta na vyjadrenie 
Akreditačnej komisii, pričom navrhovaným garantom je prof. Bócik, bývalý dekan 
Ljubljanskej univerzity zo Slovinska. Pán rektor upozornil aj na to, že pripravujeme študijný 
program pre budúcu Fakultu sociálnych vied „Sociálna pedagogika“, ktorý by sme 
predkladali do Akreditačnej komisie začiatkom budúceho roka a na Fakulte prírodných vied 
sa pripravuje študijný program „Kriminalistická a forenzná chémia“, ktorá vzniká 
v spolupráci s Akadémiou policajného zboru SR. 

Predseda SR Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD.  otvoril tému k bodu Vízia univerzity 
a vízia rozvoja Filozofickej fakulty a pripomenul členom SR z predchádzajúceho zasadnutia, 
prečo bol tento bod zaradený do rokovania – nedostatočné riešenie v procese akreditácie 
a prekračovanie financií z hľadiska nízkeho počtu študentov a veľkého počtu pedagógov 
a potreba riešenia primeranosti nákladov na jedného študenta, vzhľadom na to, že približne 
80% nákladov tvoria náklady na personálne zabezpečenie. Upozornil na potrebu riešenia  
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z celouniverzitného pohľadu a na potrebu riešenia pravidiel odmeňovania a celkovým 
spôsobom regulovania mzdových výdavkov. Za Filozofickú fakultu a jej víziu rozvoja 
predniesla členom SR pani prorektorka prof. MUDr. Mária Kovářová, CSc. , zároveň uviedla, 
že kvalita pedagogického výkonu je na prvom mieste, je potrebné zabezpečiť, aby 
pedagogickí pracovníci vykonávali výskumnú činnosť vzhľadom k tomu, že to veľmi úzko 
súvisí s úspešnou akreditáciou jednotlivých študijných programov. Predstavila zasadnutiu 
víziu rozvoja Filozofickej fakulty, ktorá bola zároveň každému z členov SR odovzdaná 
v písomne spracovanom materiáli. Dvakrát za rok  bude prebiehať hodnotenie pedagogických 
pracovníkov prostredníctvom vedúcich jednotlivých katedier, pričom sa bude hodnotiť 
samotná pedagogická činnosť, jej štruktúra ako aj osobný rast každého pedagóga, vzhľadom 
na akreditačný proces; ďalej uviedla predpoklady získania akreditácie pre študijné programy, 
ktoré fakulta uviedla vo svojej vízii, pričom je to horizont najmenej dvoch až troch rokov 
s čím súvisí aj plánovanie rozpočtu.  Predseda SR  Ing. Tibor Mikuš, PhD. zhodnotil, že 
predložená vízia obsahuje predstavu vedenia UCM o tom, čo by mala Filozofická fakulta 
urobiť, aké kroky by mali podstúpiť, ale v materiáli nevidí, čo fakulta reálne presadila do 
svojich plánov  a teda chýbajú tam termíny, zodpovednosť a konkrétne formulovanie úlohy. 
Ing. Štefan Kačmáry upozornil takisto na absenciu termínov a zadaných úloh a takisto na 
nedoriešenie kvalitatívnych ukazovateľov. Zároveň vyslovil názor, že prišlo k zamysleniu sa 
nad problémom, čo hodnotí veľmi pozitívne.  PhDr. Štefan Maceják, PhD. doplnil 
predchádzajúce vyjadrenia o fakt, že na poslednom zasadnutí SR sa dohodlo, že sa predložia 
konkrétne opatrenia na zníženie nákladov Filozofickej fakulty, čo v predloženom materiáli 
absentuje. Predseda SR Ing. Tibor Mikuš, PhD. vyjadril presvedčenie, že ak sa má schváliť 
rozpočet, musíme mať informáciu o primeranosti nákladov na jedného absolventa, informáciu 
o normovaní prevádzkových nákladov, z čoho zistíme, kto ako efektívne pracuje. Pán rektor 
doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. informoval o prijatých opatreniach v rámci riešených 
a prijatých nových študijných programov. Počty študentov, na ktorý je viazaný aj objem 
prostriedkov aj dotačných aj vlastných príjmov z externého štúdia. Kladne zhodnotil 
skutočnosť, že ide o posilňovanie programov 2. a 3. stupňa vysokoškolského vzdelania 
a habilitačné a inauguračné konanie, čo znamená dosiahnutie určitej úrovne kvality vysokého 
školstva. Tieto opatrenia sú v predloženom materiáli, niektoré opatrenia sa realizujú, ale 
súhlasí s pripomienkou, že úlohy v oblasti ekonomického rozvoja a personálny audit 
jednotlivých katedier je nutné riešiť a dokonca už prebieha, avšak mohol byť v predkladanom 
materiáli zadaný termín. Na získanie nedotačných prostriedkov, čo je otázkou poplatkov 
externého štúdia, predĺženia štandardnej dĺžky štúdia  a súbežného štúdia. Poukázal na 
predložený materiál, ktorý obsahuje aj náklady na jedného študenta, avšak nemá takú 
vypovedaciu schopnosť akú požadujú členovia SR. Postupne sa vytvárajú predpoklady na 
plnenie všetkých opatrení. Poukázal napríklad na to, že pán dekan Filozofickej fakulty bude 
v najbližšom období inaugurovaný na profesora, čím sa zase zvyšuje podiel profesorov 
a zlepšenie podmienok pre ďalšie študijné programy. Predseda SR Ing. Tibor Mikuš, PhD. 
zhrnul všetky pripomienky a navrhol znenie úlohy. Je potrebné doplniť Víziu rozvoja 
Filozofickej fakulty – úlohy v oblasti personálneho zabezpečenia, výchovno-vzdelávacieho 
procesu a v oblasti ekonomického rozvoja, doplniť konkrétnymi opatreniami, termínmi 
a zodpovednými (to znamená okrem iného zhodnotiť primeranosť počtu  pedagógov a ich 
kvalifikácie vo vzťahu k počtu študentov, primeranosť počtu študentov  a nákladovosť na 
výchovu jedného študenta z hľadiska personálnych nákladov – v bakalárskom stupni 
a v magisterskom stupni, samozrejme aj pre celú univerzitu – otázky pravidelného hodnotenia 
práce pedagógov, ale aj úspešnosti ukončenia štúdia vzhľadom na to, že v minulom období 
práve na Filozofickej fakulte sa na zasadnutiach SR preberalo, že množstvo študentov nebolo 
pripustených k štátnym skúškam, kedy sa Správna rada nedozvedela z akého dôvodu tomu tak  
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bolo. Ďalej otázka pomeru interných a externých pedagógov, ale aj s uvedením vedeckej 
publikačnej činnosti).  S odpočtom plnenia k termínu schvaľovania rozpočtu.                 

Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. otvoril v rámci tohto bodu 
tému Vízia rozvoja univerzity a vyzval rektora univerzity na jej doplnenie v rámci diskusie. 
Rektor UCM doc. Ing. Jozef Matúš, CSc., mim. prof. predložili sme realistickú víziu 
univerzity, ktorá sa napĺňa, nakoľko k 1.12.2011 by mala po schválení v Akademickom 
senáte UCM vzniknúť 4. fakulta na univerzite „Fakulta sociálnych vied“. Naším ďalším 
cieľom je aj vznik 5. fakulty „Fakulty zdravotníckych štúdií“. Čo však predstavuje dlhší 
časový horizont a chceme dosiahnuť, tak to je „Manažment kúpeľníctva“ a chceme sa pokúsiť 
aj o spoločný študijný program  v spolupráci s Trnavskou univerzity. Záujem o štúdium zo 
strany zahraničných študentov chceme podporiť aj vyučovaním v anglickom jazyku a to 
konkrétne študijný program Media Relations. Pán rektor spomenul pripravovanú návštevu 
veľvyslanca ČĽR. Pokiaľ ide o personálne zabezpečenie, tu by sme chceli predovšetkým 
riešiť otázky habilitačného a inauguračného konania, aby naši pedagógovia nemuseli 
habilitovať alebo inaugurovať na iných školách. Predkladaná vízia je stručná aj vzhľadom 
k tomu, že podmienky rozvoja pre slovenské vysoké školstvo sa zahmlievajú, pretože aj 
novela zákona o vysokých školách ide do stratena. Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. 
Tibor Mikuš, PhD. zhodnotil Víziu univerzity ako jednu z dobrých správ aj vzhľadom na 
vznik novej fakulty ako aj na výučbu v anglickom jazyku a spoluprácu s Trnavskou 
univerzitou.  

Predseda SR UCM v Trnave Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. navrhol k príprave 
rozpočtu na rok 2012 2-člennú pracovnú skupinu v zložení: Ing. Štefan Kačmáry, Ing. 
Branislav Mihály, ktorí sa budú rozpočtu venovať podrobnejšie a budú komunikovať aj 
s Akademickým senátom UCM v Trnave. 

Predseda SR UCM Dr.h.c. Ing. Tibor Mikuš, PhD. v bode rôzne otvoril tému 
vzhľadom na prípravu rozpočtu a jeho čerpanie (až 80% rozpočtu tvoria personálne náklady) 
„Systém odmeňovania na UCM v Trnave“ – je dôležité, aby sme vedeli aký systém 
odmeňovania je na univerzite, ako vyzerá odmeňovací poriadok a akým spôsobom je 
regulované odmeňovanie jednotlivých pedagógov, ale najmä vedúcich pracovníkov 
univerzity. Mali by existovať spoločné princípy, ktoré riešia spôsob odmeňovania v rámci 
univerzity. Upozornil, že nároky na odmeňovanie majú byť v súlade aj s výkonom. Doc. 
PhDr. Slavomír Magál, CSc. takýto špecifický dokument pre podmienky univerzity 
neexistuje, pretože existujú všeobecne záväzné nariadenia v rámci verejných vysokých škôl 
a teda tabuľkový systém odmeňovania, kde je kvantifikované, kto môže akú dostať odmenu. 
Zároveň vysvetlil ako funguje forma odmeňovania na fakultách. Pán rektor doc. Ing. Jozef 
Matúš, CSc., mim. prof.  informoval, že to nebude robiť žiadny problém zamerať sa 
v súvislosti s riešením rozpočtu aj na tento problém. Rozpočet je základný zákon univerzity, 
pričom súhlasí s tým, že je potrebné mať pravidlá odmeňovania.  
 
 
   

   

   

   

   

   



SSpprráávvaa    oo  ččiinnnnoossttii  SSpprráávvnneejj  rraaddyy  UUnniivveerrzziittyy  ssvv..  CCyyrriillaa  aa  MMeettooddaa  vv  TTrrnnaavvee  zzaa  rrookk  22001111  

 13 

 

 

 

  4.   Uznesenia SR UCM v Trnave  prijaté v roku 2011 
 

Všetky prijaté uznesenia SR UCM v Trnave sú zverejnené na webovej stránke univerzity. 
 
 
Uznesenia prijaté na zasadnutí Správnej rady Univerzity sv. Cyrila a Metoda     
v Trnave 24. mája 2011: 
 
 
Uzn. 1/1/2011  
Správna rada schvaľuje návrh rozpočtu UCM v Trnave na rok 2011. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 2/1/2011  
Správna rada berie na vedomie Výročnú správu UCM za rok 2010 a Výročnú správu 
o hospodárení UCM v Trnave za rok 2010. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 3/1/2011  
Správna rada berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave projektov zo       
štrukturálnych fondov.  
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 4/1/2011  
Správna rada berie na vedomie informáciu o stave akreditačného procesu.  
Uznesenie prijaté jednomyseľne. 
 
Uzn. 5/1/2011 
Správna rada Správna rada schvaľuje rektorovi UCM v Trnave doc. Ing. Jozefovi 
Matúšovi, CSc., mim. prof. finančnú odmenu za plnenie mimoriadnych úloh osobitného 
významu súvisiacich s rozvojom univerzity. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
 
Uznesenia prijaté na zasadnutí Správnej rady Univerzity sv. Cyrila a Metoda  
v Trnave 17. októbra 2011: 
 
 
Uzn. 1/2/2011 
Správna rada berie na vedomie informáciu o výsledku komplexnej akreditácie.  
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 2/2/2011 
Správna rada berie na vedomie informáciu o plnení rozpočtu a predpokladoch plnenia 
do konca roka 2011. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
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Uzn. 3/2/2011 
Správna rada žiada vedenie univerzity, aby zabezpečilo predloženie koncepcie a víziu 
pre ďalší rozvoj Filozofickej fakulty a návrh na vyrovnané hospodárenie na rok 2012 
s rozpisom personálnych nákladov na počet študentov do ďalšieho zasadnutia Správnej 
rady. Na prerokovávaní tohto bodu Správna rada žiada, aby sa zúčastnili dekan 
Filozofickej fakulty UCM v Trnave a predseda Akademického senátu Filozofickej 
fakulty UCM v Trnave. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 

 
Uzn. 4/2/2011 
Správna rada žiada predložiť stručnú informáciu o rozvoji univerzity ako i metodiku 
tvorby rozpočtu pre rok 2012 do ďalšieho zasadnutia Správnej rady. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 5/2/2011 
Správna rada berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave projektov 5.1/01 a 5.1/02. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 6/2/2011 
Správna rada berie na vedomie, že predsedom Správnej rady Univerzity sv. Cyrila 
a Metoda v Trnave sa stal Ing. Tibor Mikuš, PhD. a podpredsedom doc. PhDr. Slavomír 
Magál, CSc. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 7/2/2011 
Správa rada schvaľuje rektorovi UCM v Trnave doc. Ing. Jozefovi Matúšovi, CSc., 
mim. prof. finančnú odmenu za výsledky komplexnej akreditácie. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
Uzn. 8/2/2011 
Správna rada sa uzniesla na termíne ďalšieho zasadnutia – 21.11.2011 o 13.00 hod. 
Uznesenie prijaté jednomyseľne 
 
 
Uznesenia prijaté na zasadnutí Správnej rady Univerzity sv. Cyrila a Metoda v Trnave 21. 
novembra 2011: 
 
 
Uzn. 1/3/2011 

Správna rada berie na vedomie informáciu o výsledku a príprave akreditácie nových 

študijných programov.  

Uznesenie prijaté jednomyseľne 

 

Uzn. 2/3/2011 

Správna rada žiada vedenie univerzity, aby zabezpečilo predloženie doplnenej  Vízie 

rozvoja Filozofickej fakulty o úlohy v oblasti personálneho zabezpečenia, výchovno- 
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vzdelávacieho procesu a v oblasti ekonomického rozvoja, doplniť konkrétnymi 

opatreniami, termínmi a zodpovednými. Odpočet plnenia uznesenia – termín 

schvaľovania rozpočtu na rok 2012. 

Uznesenie prijaté jednomyseľne 

 

Uzn. 3/3/2011 

Správa rada s uspokojením berie na vedomie informáciu o akreditácii jednotlivých 

študijných programov, o zvýšení podielu výučby v anglickom jazyku, o nadviazaní 

spolupráce s Trnavskou univerzitou, o snahe získať zahraničných študentov, o podpore 

vzdelávania vojvodinských Slovákov a o zriadení Fakulty sociálnych vied 

a o predpokladanom vytvorení Fakulty zdravotníckych štúdií.   

Správna rada bude pokračovať s vedením univerzity v diskusii ďalšieho rozvoja UCM 

o kvantifikovaní rozvojových impulzov, snaha o zlepšenie kvality na jarnom zasadnutí 

Správnej rady po kvantifikovaní niektorých rozvojových impulzov. 

Uznesenie prijaté jednomyseľne 

 
Uzn. 4/3/2011 

Správa rada  menuje pracovnú skupinu k príprave rozpočtu univerzity na rok 2012 

v zložení: Ing. Štefan Kačmáry – vedúci skupiny, Ing. Branislav Mihály, ktorí sa budú 

zúčastňovať na príprave rozpočtu. 

Uznesenie prijaté jednomyseľne 

 
Uzn. 5/3/2011 

Správna rada žiada predložiť odmeňovací poriadok, ktorý by jasne definoval spôsob 

odmeňovania z hľadiska manažérskeho postavenia, z hľadiska pedagogického 

a vedeckého pôsobenia z hľadiska publikačnej činnosti z hľadiska princípu zásluhovosti. 

Termín predloženia na jarné zasadnutie SR. 

Uznesenie prijaté jednomyseľne 
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    5. Prehľad o účasti jednotlivých členov na zasadnutiach SR UCM 
v Trnave v roku 2011 

 
 Meno a priezvisko Počet 

zasadnu
tí 

Prítomný(á) 
na zasadnutí 

Ospravedl. 
neúčasť 

Neospravedl. 
neúčasť 

1. JUDr. Eva Bušová 
 

3 2 1 0 

2. JUDr. Jozef Martišík 
 

3 1 2 0 

3. Ing. Tibor Mikuš 
 

3 3 3 0 

4. JUDr. Juraj Trokan 
 

3 2 1 0 

5. Ing. Vladimír Butko 
 

3 1 2 0 

6. doc. PhDr.  
Slavomír Magál, CSc. 

3 3 3 0 

7. Miroslav Náhlik 
 

3 3 3 0 

8. Ing. Branislav Mihály 
 

3 3 3 0 

9. Ing. Štefan Kačmáry 
 

3 2 1 0 

10. doc. Ing. 
Ľubomír Jahnátek, CSc. 
(člen SR UCM do 12.júna 2009) 

1 0 1 0 

11. Ing. Štefan Chudoba 
 

3 2 1 0 

12. Mag.  
Regina Ovesny Straka 
(členka  SR UCM do 12.6.2009) 

1 0 1 0 

13. Bc. Igor Lakatoš 
 

3 2 1 0 

14. Ing. Matej Korec CSc. 
 (člen SR UCM od 12. júna 2009) 

2 1 1 0 

15. JUDr. Renáta Zmajkovičová 
(členka SR UCM od 12. júna 
2009) 

2 2 0 0 

16. Ing. Remo Cicutto 
(člen SR UCM od 12. októbra 
2009) 

2 2 0 0 

   

   

 

 

 

 

 



SSpprráávvaa    oo  ččiinnnnoossttii  SSpprráávvnneejj  rraaddyy  UUnniivveerrzziittyy  ssvv..  CCyyrriillaa  aa  MMeettooddaa  vv  TTrrnnaavvee  zzaa  rrookk  22001111  

 17 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Spracovali:  

Dr. h. c. Ing. Tibor Mikuš, PhD.,  predseda Správnej rady UCM 

PhDr. Katarína Nyulassyová, PhD., tajomníčka Správnej rady UCM 

 

 

 

 


